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Protokół  Nr  6/2019 

 

ze wspólnego posiedzenia  

Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa oraz Komisji Spraw Społecznych 

odbytego w dniu 28 maja 2019 r. 

 

 
 W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa 

oraz Komisji Spraw Społecznych obecni wg listy obecności jak stanowi załącznik nr 1 do 

niniejszego protokołu (nieobecna: Barbara Owsianowska).  

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:  

Burmistrz Pogorzeli – Piotr Curyk, 

Sekretarz Gminy – Jerzy Hejduk, 

Skarbnik Gminy – Katarzyna Kowańdy, 

Inspektor ds. gospodarki gruntami, rolnictwa, leśnictwa i melioracji – Marian Andrzejewski, 

Inspektor ds. gospodarki komunalnej i drogownictwa – Piotr Piorun. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2018 rok, 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie 

zbiorowego odprowadzania ścieków. 

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Zamknięcie. 

 
Ad.1 Otwarcie. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa Eugeniusz Paszkowski 

o godzinie 13:00 dokonał otwarcia posiedzenia, powitał wszystkich radnych oraz 

pracowników urzędu. Oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 

uczestniczy 14 radnych (nieobecna: Barbara Owsianowska), co pozwala podejmować 

prawomocne decyzje. 

Przewodniczący posiedzenia poinformował o wniosku o wprowadzenie do porządku 

obrad dodatkowego projektu uchwały w sprawie:  

- rozpatrzenia wniosku o nadanie boisku sportowemu w Pogorzeli imienia Jana Nieczypora. 

Propozycja wprowadzenia powyższego punktu obrad została poddana pod głosowanie: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 11 głosów „za”, 

Komisja Spraw Społecznych – 10 głosów „za” (1 nieobecny). 

Wniosek o wprowadzenie dodatkowego projektu uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

 

W związku z brakiem dalszych uwag Przewodniczący odczytał porządek obrad posiedzenia: 

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2018 rok, 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie 

zbiorowego odprowadzania ścieków, 

3) rozpatrzenia wniosku o nadanie boisku sportowemu w Pogorzeli imienia Jana Nieczypora. 



 2 

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Zamknięcie. 

 

Następnie w związku z brakiem uwag poprosił o jego przegłosowanie.  

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 11 głosów „za”, 

Komisja Spraw Społecznych – 10 głosów „za” (1 nieobecny). 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 

 
Ad 2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

Protokół z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji został przyjęty w wyniku 

głosowania:  

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 11 głosów „za”, 

Komisja Spraw Społecznych – 10 głosów „za” (1 nieobecny). 

 

Ad.3 Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

 

1) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2019 rok, 

Skrabnik Gminy – Katarzyna Kowańdy przedstawiła powyższy projekt uchwały – 

szczegółowo omówiła zmiany w planie dochodów i wydatków.  

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2019 rok:  

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 11 głosów „za”, 

Komisja Spraw Społecznych – 10 głosów „za” (1 nieobecny). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług  

w zakresie zbiorowego odprowadzania ścieków, 

Burmistrz Piotr Curyk przedstawił powyższy projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Daria Wyzuj zawnioskowała, aby dokonać w gminie kontroli 

oddawania ścieków przez indywidualne gospodarstwa, które nie są podłączone do kanalizacji 

sanitarnej. 

Burmistrz oznajmił, że taka kontrola zostanie przeprowadzona. 

Dalszych uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie dopłat do taryfowej grupy odbiorców usług  

w zakresie zbiorowego odprowadzania ścieków: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 11 głosów „za”, 

Komisja Spraw Społecznych – 10 głosów „za” (1 nieobecny). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

3) rozpatrzenia wniosku o nadanie boisku sportowemu w Pogorzeli imienia Jana 

Nieczypora, 

Inspektor ds. obsługi rady gminy, organów samorządu i promocji gminy Ewa Dorczyk 

omówiła powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku o nadanie boisku sportowemu w Pogorzeli imienia 

Jana Nieczypora: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 11 głosów „za”, 
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Komisja Spraw Społecznych – 10 głosów „za” (1 nieobecny). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad. 4. Wolne głosy i wnioski. 

   

Przewodnicząca Rady Daria Wyzuj poinformowała radnych, że Prezes Rodzinnych 

Ogródków Działkowych „KROKUS” zwrócił się do Rady, aby podjąć stosowną uchwałę, 

która zwolniłaby ogródki z opłaty za wywóz śmieci (załącznik nr 5). Wniosek został 

przekazany do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Posiedzenie Komisji w tej sprawie 

odbędzie się w dniu dzisiejszym. 

Ponadto Przewodnicząca Rady oznajmiła, że 2 kwietnia br. złożyła na ręce Burmistrza 

petycję z prośbą o podjęcie stosownych działań dotyczących wiaty, która graniczy z placem 

zabaw przy ul. Bolesława Prusa w Pogorzeli, a stanowi magazyn do przechowywania piasku  

i soli oraz gminnego sprzętu. Następnie Przewodnicząca Rady odczytała odpowiedź na pismo 

jak stanowi załącznik nr 6 do protokołu. Nawiązując do odpowiedzi zapytała czy mimo, iż nie 

minęły jeszcze dwa tygodnie to czy rzeczoznawca przedstawił już sposób remontu wiaty  

i kosztorys oraz czy został spisany odpowiedni raport. 

Burmistrz poinformował, że odpowiedzi jeszcze nie ma od rzeczoznawcy. 

Prawdopodobnie część wiaty będzie musiała zostać rozebrana, a część, która nadaje się do 

eksploatacji naprawiona. Koszty określone zostaną w kosztorysie, na odbudowę póki co 

gmina nie posiada pieniędzy, na razie zapłacone zostanie za kosztorys i projekt. Burmistrz 

zaznaczył, że do gromadzenia piasku i soli wiata jest potrzebna, wiec coś takiego musi tam 

istnieć. Gdy rzeczoznawca określi co z tym należy dalej zrobić i jakie będą tego koszty 

wówczas te informacje zostaną przekazane. 

 

Radny Jan Idkowski zawnioskował o postawienie dwóch koszy na śmieci przy 

chodniku prowadzącym od ul. Gostyńskiej do kościoła. Radny zwrócił uwagę, że w rosnącym 

obok żywopłocie i w tej okolicy znajduje się bardzo dużo śmieci. Prosił, aby jeden koszt 

ustawić na wejściu na chodnik od ul. Gostyńskiej, a kolejny na przeciwko stojącej tam toalety 

toi toi. 

Burmistrz odpowiedział, że dwa kosze stoją 10 m dalej, jeden z nich stojący obok 

salek katechetycznych zostanie przestawiony, drugi zostanie zamontowany. 

 

Radny Łukasz Jankowiak zapytał co z drogą powiatową Bułaków – Kaczagórka, 

panuje na niej duży ruch i w drodze jest bardzo dużo dziur. 

 Radni nawiązując do powyższego pytania zwrócili uwagę na zły stan dróg 

powiatowych, zauważyli że w całej gminie drogi są podziurawione. 

 Burmistrz oznajmił, że osobiście zadzwonił do firmy, która wygrała przetarg na łatanie 

dziur w powiecie, obiecywali, że w ubiegły piątek na teren powiatu wjadą pięcioma 

remonterami, niestety nadal się nie pojawili, pewnie w najbliższych dniach zaczną prace. 

 

 Radna Donata Drukarczyk zapytała na jakim etapie są rozmowy pomiędzy powiatem 

gostyńskim, a powiatem krotoszyńskim dotyczące drogi między Kaczagórką,  

a Borzęciczkami, gdyby tę drogę wyremontować ruch ciężarowy zostałby przekierowany  

i Kaczagórka byłaby odciążona.  

 Burmistrz odpowiedział, że nie orientuje się czy takie rozmowy są prowadzone, z tym 

pytaniem należy zwrócić się do powiatu. 

 

 Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski zauważył, że duża wyrwa  

w drodze znajduje się na ul. Armii Poznań przy wyjeździe ze stacji benzynowej. 
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 Inspektor ds. gospodarki komunalnej i drogownictwa Piotr Piorun oznajmił, że jest to 

zgłoszone do powiatu. 

 

 Radna Donata Drukarczyk prosiła, aby przy uzupełnianiu ubytków w drodze naprawić 

wyrwę, która znajduje się na wyjeździe z Kaczagórki na drogę powiatową Pogorzela – 

Borzęciczki. 

Radna przypomniała również o swojej prośbie o ustawienie koszy na śmieci przy stawie  

w Kaczagórce. 

 

 Radna Maria Pazoła poprosiła, aby kosze na śmieci ustawić przy ścieżce rowerowej  

w Elżbietkowie, jeden kosz obok supermarketu Dino, a drugi na końcu ścieżki. 

 

 Inspektor Piotr Piorun poinformował radnych, że otrzymał z firmy ACER wstępną 

wycenę nowej drewnianej podłogi na gminną scenę. Część podłogi była już wymieniona 

wcześniej, do wymiany została druga część - koszt netto 5.000 zł, brutto 6.150 zł.  

 

 Burmistrz i inspektor ds. ds. gospodarki gruntami, rolnictwa, leśnictwa i melioracji 

Marian Andrzejewski przedstawili Komisjom propozycję dokonania podziału geodezyjnego 

pod ewentualną sprzedaż terenu po byłych szkołach w Kromolicach i we Wziąchowie 

zgodnie z załącznikami graficznymi nr 7 i 8 do protokołu.  

Komisje po zapoznaniu się z mapkami i wyjaśnieniami wyraziły pozytywną opinię  

na temat zaproponowanego podziału. 

 

 Burmistrz oznajmił, że odbył spotkanie z przedstawicielami firmy INEA, która 

zajmuje się budową szerokopasmowego internetu, wskazał 3 miejsca, w których prosił  

o przyśpieszenie budowy światłowodu, ponieważ w tych miejscach będą wykonywane 

chodniki (w Pogorzeli, w Bułakowie i w Kaczagórce). 

 Następnie przedstawił informacje dotyczące działalności Miejskiego Zakładu 

Oczyszczania w Lesznie, strata tej spółki wynosi 3.202.942,00 zł, pojawiła się strata, 

ponieważ te opłaty, które wpływały do nich z KZGRL były dla nich za niskie, zostały 

zwiększone w połowie roku o 100 zł za tonę śmieci, w Związku jest nadwyżka, która zostanie 

przeznaczona na to, aby jeszcze w tym roku nie podwyższać opłaty za śmieci. 

 

 Radna Hanna Wojciechowska zgłosiła problem z zagospodarowaniem trawy przez 

mieszkańców Małgowa, do kosza nie można jej wrzucać i niestety mieszkańcy pozostawiają 

ją w rowach. 

 Burmistrz oznajmił, że brązowe kosze na odpady biodegradowalne będą 

obowiązywały od nowego roku, a teraz trawę można przywieźć do PSZOKu w Pogorzeli. 

 

 Burmistrz poinformował, że odbyła się promocja książki Damiana Płowego, historyka 

i pracownika pogorzelskiej biblioteki pt.”Pogorzelanie na frontach I wojny światowej”, 

zachęcał do kupna książki, której koszt wynosi 35 zł. 

 Oznajmił, że odbyła się wizyta holenderskiej delegacji z Leudal, przyjechał burmistrz, 

który ostatni raz występował w tej roli, od lipca przechodzi na emeryturę. Są podejmowane 

próby nawiązania współpracy naszych przedsiębiorców z przedsiębiorcami z Holandii. 

Otrzymaliśmy również propozycję przekazania do gminy Pogorzela łóżek szpitalnych 

sterowanych pilotem i szpitalnych szafek, używanych, ale w dobrym stanie. 

 Przewodnicząca Rady Daria Wyzuj zwróciła się z prośbą o podanie mieszkańcom 

informacji, że taki sprzęt w gminie jest dostępny i można go wypożyczyć. 
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 Następnie Burmistrz poinformował, że odbył spotkanie z przedstawicielem firmy 

ENEA w sprawie oświetlenia ulicznego. Firma ma przedstawić możliwości i kosztorys 

postawienia nowych lamp lub przestawienia istniejących - z ul. Szarych Szeregów jedna 

lampa ma zostać przestawiona na ul. Parkową naprzeciwko strażnicy, jedna ma zostać 

postawiona na ul. Stefana Żeromskiego, gdzie jest parking. Są też wnioski o założenie 

oświetlenia m.in. na ul. Dworzec, na ul. Krótkiej, w Gumienicach, o przestawienie lampy na 

ul. Boreckiej. 

 Burmistrz powiedział również radnym, że są czynione przymiarki do sprzedaży części 

terenu byłego torowiska w Elżbietkowie oraz zamiany na grunt przy drodze, tak by móc  

w tym miejscu dalej poprowadzić ścieżkę rowerową w kierunku Bielaw Pogorzelskich. 

 

 Radny Andrzej Andrzejewski zapytał o pożary w budynkach komunalnych na ul. 

Gostyńskiej w tzw. czworakach, zwrócił uwagę, że jeden z portali opisał gminę w internecie 

jako nie interesującą się tymi budynkami i mieszkańcami. 

 Burmistrz oznajmił, że przez 5 lat było tam 5 pożarów. Tym razem zapaliło się  

w kominie, gmina płaci za kominiarza, który wymiata co kwartał z kominów sadzę, więc 

zależy czym się tam pali, zauważył, że gmina nie ponosi za to winy. 

 

 Inspektor ds. obsługi rady gminy, organów samorządu i promocji gminy Ewa Dorczyk 

poinformowała radnych, że w najbliższym czasie ogłoszone zostaną wybory ławnika na 

kadencje 2019-2023. 

 

 Radny Piotr Robaczyński poinformował, że otrzymał skargi rodziców na dyrektora 

Szkoły Podstawowej w Pogorzeli, pół roku niektóre klasy nie miały lekcji języka 

angielskiego. 

 Oznajmił również, że w Pogorzeli mieszkańcy skarżą się na latający nad ich posesjami 

dron. 

 

Ad. 5. Zamknięcie 

 

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki 

i Rolnictwa Eugeniusz Paszkowski podziękował wszystkim za przybycie i o godz. 15.30 

zamknął wspólne posiedzenie Komisji. 

 

 

 

                                                                                Przewodniczący Komisji 

                                                                          Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa 

 

                                                                                  Eugeniusz Paszkowski 

 

 
Protokołowała:      

Ewa Dorczyk                                                             

 


